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KOLOVOZ - PROSINAC 2020.

Drage prijateljice i prijatelji,

pred Vama je newsletter u kojem u kratkim crtama donosimo pregled 
aktivnosti od kolovoza do kraja prosinca. Tijekom ovih mjeseci počeo sam  s 
radom na iznimno važnom izvješću o utjecaju korištenja kohezijskih 
sredstava na energetsku tranziciju slabije razvijenih europskih regija, pa tako 
i hrvatskih. Uz to, radio sam na osiguravanju više sredstava za energetsku 
tranziciju hrvatskih otoka u skladu s Europskim zelenim planom i 
programima Unije tijekom realizacije sedmogodišnjeg proračuna 2021-2027. 
Nadalje, sudjelovao sam u razgovorima o obnavljanju odnosa sa Sjedinjenim 
Državama nakon izbora novog predsjednika Joe Bidena. Raspravljao sam i o 
proširenju EU na zapadni Balkan, koje je na žalost ponovno usporeno 
otvorenim ucjenama autokratskih lidera nekih članica Unije. Javno sam se i 
kontinuirano zalagao za vladavinu prava kao temeljni uvjet korištenja 
europskog novca. Tu je postignut određeni, zadovoljavajući uspjeh koji 
obvezuje i Hrvatsku. U tom smislu ga možemo tumačiti i kao osigurač zaštite 
vladavine prava i u našoj zemlji. Dobio sam i dva značajna priznanja, kao 
najutjecajniji hrvatski zastupnik u EP i drugi najutjecajniji zastupnik uopće 
za vanjsku politiku. No, o svemu tome više u nastavku newslettera.

Sada ipak nešto više o samoj godini iza nas. EU nije pandemiju COVID-19 
dočekala spremna. U prvom odgovoru na krizu nije bilo solidarnosti, ne 
samo s našim susjedima, nego i među samim članicama. Političke, �nancijske 
i logističke reakcije su kasnile pokazujući kako tromost Unije u donošenju 
odluka re�ektira njezinu složenost. To jača argumente u korist utjecajnije 
uloge Europskog parlamenta, kao jedinog tijela Unije s izravnim izbornim 
legitimitetom građana. Pored svega, ove godine Zagreb je preživio težak 
potres od kojeg ćemo se dugo oporavljati. 

No, podvučemo li crtu sad na koncu godine i razmislimo gdje smo kao 
članica Unije, treba naglasiti: Zagrebu su iz Europskog fonda solidarnosti za 
obnovu osigurana 683 milijuna eura. Već je isplaćen predujam od gotovo 89 
milijuna. 

U sedmogodišnjem proračunu i Fondu za oporavak, Hrvatskoj je 
namijenjeno više od dvadeset milijardi eura za naše programe zapošljavanja, 
zaštitu okoliša i energetsku tranziciju, znanstvena istraživanja, socijalu, 
poljoprivrednike i ostale korisnike. To je zaista odraz koristi od članstva.
Na kraju, jedna osobnija poruka.
Nadam se da ste u ovoj teškoj godini vi i vaši voljeni sačuvali  zdravlje. Neka 
vam to uspije i tijekom 2021.
Kao prvi korak u tome, želim vam sretne blagdane, a u novoj  2021. godini 
puno zdravlja, uspjeha i ljubavi.

Vaš, Tonino
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IMENOVANJA I PRIZNANJA

EUROPSKA UNIJA, REGIJA I NAŠE SUSJEDSTVO

Najutjecajniji hrvatski zastupnik u EP i 
drugi najutjecajniji MEP u vanjskoj 
politici
4. kolovoz i 13. listopad

U dva nezavisna ispitivanja think 
tanka Vote Watch Europe, 
zastupnik Picula proglašen je prvo 
drugim najutjecajnijim zastupnikom 
Europskog parlamenta u domeni 
vanjske politike, a zatim i 
najutjecajnijim hrvatskim 
zastupnikom u EP. 
„Europska vanjska politika važan je 
alat kojim oblikujemo zajedničku 
europsku budućnost. Njome 
pokušavamo u svijetu sve veće 
neizvjesnosti, geopolitičkih, okolišnih 
i zdravstvenih izazova omogućiti 
sigurnost i blagostanje našim 
građanima u Hrvatskoj i svim 
članicama Unije. U okvirima nove 
europske vanjske politike, 
potvrđivanje utjecaja Unije u regiji 
jest i jedan od testova njezine buduće 
globalne vjerodostojnosti, a nama u 
Hrvatskoj važna je zbog prosperiteta 

našeg najbližeg susjedstva. Drago mi 
je da je potvrda mojeg angažmana i 
rada došla i od strane nezavisnog 
think tanka koji svoje istraživanje 
temelji na mjerljivim pokazateljima“, 
rekao je Picula povodom objave 
rezultata mjerenja In�uence Indexa 
Vote Watch Europe o utjecaju u 
formiranju vanjske politike.

Govoreći o Vote Watchevoj ocjeni da 
je najutjecajniji hrvatski zastupnik u 
EP, rekao je: “Kao zastupnik, svojim 
angažmanom stalno se trudim 
a�rmirati pozitivne europske 
vrijednosti suradnje i solidarnosti u 
svim temama, od stabilnosti 
Hrvatskoj i EU najbliže regije 
zapadnog Balkana, preko tema 
energetske tranzicije, kako otoka, 
tako i Unije u cjelini, pa sve do tema 
odnosa Europske unije i SAD-a. 

Vjerujem kako i Hrvatska može biti 
jaka samo u jakoj i socijalnoj Uniji, 
koja razumije i pomaže oblikovati 
svijet oko sebe na pozitivan način, 
promičući mir, stabilnost i 
blagostanje. Siguran sam da je ovako 
visokom rangiranju pridonio i moj 
rad na konkretnim EU agendama, 
poput zelene tranzicije, digitalne 
transformacije, posebice u uspješnoj 
energetskoj tranziciji hrvatskih otoka, 
što nas ističe i u EU kontekstu.
Drago mi je da je Vote Watch 

prepoznao moj i angažman mojih 
najbližih suradnika”. Picula je i 
jedini hrvatski zastupnik među sto 
najutjecajnijih u Europskom 
parlamentu.

Osigurati sigurne, slobodne i 
poštene izbore u Crnoj Gori 
21. kolovoz

Tonino Picula i Vladimir Bilčik uputili su zajedničku izjavu građanima i 
institucijama Crne Gore vezano za parlamentarne izbore održane 31. 
kolovoza 2020. “Ovim putem želimo odati priznanje Crnoj Gori na dosad 
ostvarenom napretku na putu prema članstvu u EU, uključujući i otvaranje 
svih pregovaračkih poglavlja. Sada je važno usredotočiti se na bržu provedbu 
reformi u zemlji. Spremni smo pomoći i usko surađivati s našim budućim 
partnerima u crnogorskom parlamentu u realizaciji njihovih važnih zadataka. 
Želimo izraziti i našu najdublju sućut svim građanima Crne Gore koji su 
tijekom pandemije izgubili članove obitelji i prijatelje. Kao zalog solidarnosti, 
tijekom ovih teških vremena, EU je osigurala do sad nezapamćenu zdravstvenu 
i �nancijsku pomoć Crnoj Gori. 

Zapadnom Balkanu EU sredstva
uz uvjet vladavine prava
6. listopada

Tonino Picula, povodom predstavljanja Ekonomskog i investicijskog plana za 
zapadni Balkan i izvješća EK o napretku kandidatkinja za članstvo u EU, 
poručio je: “Reforme usmjerene jačanju vladavine prava i osnaživanje 
neovisnih institucija u trodiobi vlasti moraju biti ključni faktor za odobravanje 
pristupa sredstvima Pretpristupnog instrumenta IPA III i svim drugim 
europskim fondovima namijenjenima zemljama kandidatkinjama za članstvo 
u EU. Europska će im unija najviše pomoći kontinuiranom podrškom tim 
reformama”.
Unija je, podsjeća Picula, pružanjem 3,3 milijardi eura �nancijske i logističke 
podrške regiji tijekom pandemije pokazala istinsko razumijevanje važnosti 
regije za europsku stabilnost. Posebno je važno što će kroz Ekonomski i 
investicijski plan zemlje zapadnog Balkana biti uključene i u ostvarivanje 
ciljeva Europskog zelenog plana. Picula je zatražio da uz inzistiranje na 
vladavini prava Europski parlament mora imati i povećanu ulogu u nadzoru 
dobrih praksi upravljanja i alokaciji sredstava, a prema prijedlogu Komisije, 
zemljama zapadnog Balkana u kojima živi oko 18 milijuna ljudi na 
raspolaganju biti više od devet milijardi eura, dok će ukupan IPA III paket 
premašiti 14,3 milijardi eura u �nancijskoj perspektivi 2021.-2027. Novoj 
crnogorskoj vladi poručio je kako od njih očekuje konstruktivan pristup i 
ispunjavanje potpisanih obveza na europskom putu, prije svega zbog 
činjenice da čak 70 posto građana zemlje podržava članstvo u Europskoj uniji.
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http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/picula-2-najutjecajniji-zastupnik-za-vanjsku/a3287
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https://www.index.hr/vijesti/clanak/tonino-picula-medju-najutjecajnijim-zastupnicima-europskog-parlamenta/2203176.aspx
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/plenarne-sjednice/zapadnom-balkanu-eu-sredstva-uz-uvjet-vladavine/a3314
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/osigurati-sigurne-slobodne-i-postene-izbore-u/a3288
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Crna Gora pred zadatkom 
zatvaranja prvih poglavlja

Od nove vlade CG očeku-
jemo nastavak reformi

EU i dalje računa na BiH

8. rujan

Tonino Picula gostovao je 8. rujna na N1 televiziji 
te komentirao rezultate izbora u toj maloj zemlji 
posebne važnosti: "Crna Gora je jedina zemlja 
kandidatkinja koja je otvorila sva pregovaračka 
poglavlja. To znači da ima formiranu strukturu 
komunikacije s Bruxellesom. Veliko poglavlje koje 
bi se sada trebalo dogoditi je početak zatvaranja 
tih poglavlja. Crna Gora je važan regionalni igrač 
na jugoistoku Europe, priznala je Kosovo, u 
NATO-u je i jedna je od rijetkih zemalja regije 
koja se u potpunosti slaže s politikom EU-a. 

IZ MEDIJA: LINK 1 IZ MEDIJA: LINK 1
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Sporazum Srbije i 
Kosova u Trumpovoj 
režiji

Nužno jačanje vanjske politike EU-a Ne odgađati sankcije bjeloruskom režimu

12. rujna 

Tonino Picula gostovao je u petak 11. rujna u emisiji 
Crvena linija televizije N1, gdje je komentirao 
odjeke sporazuma između Srbije i Kosova u Was-
hingtonu, rezultate izbora u Crnoj Gori i situaciju u 
regiji. Picula je istaknuo kako je teško predvidjeti 
kako će se potpisnice sporazuma uopće pridržavati 
nekih odredbi poput toga da se Kosovo mora suzdr-
žavati od članstva u međunarodnim organizacijama. 
Pozdravio je poruke srpskog predsjednika Vučića i 
albanskog premijera Hotija o tome da obje zemlje 
planiraju nastaviti s približavanjem EU i rješavati 
svoje međusobne probleme uz pomoć Bruxellesa.

15. rujna 
 
Tonino Picula održao je 15. rujna tri govora na prvom danu plenarne 
sjednice EP-a na kojoj su razmatrane teme krize između Grčke i Turske u 
istočnom Sredozemlju kao i tenzije u Bjelorusiji. Posebno je problematič-
nom ocijenio tenzije između NATO-ovih članica Grčke i Turske, kao i
potrebu započinjanja dijaloga, za što je prvi preduvjet da se Turska suzdrži 
od jednostranih poteza prema Grčkoj. Zaključio je kako je nužno nastaviti 
s jačanjem Europske obrambene unije.

25. kolovoz 

Tonino Picula je na Odboru za vanjske poslove EP-a uputio podršku bjeloru-
skom narodu i zatražio provedbu sankcija prema tom autoritarnom režimu. 
U ime grupacije S&D podržao je narod Bjelorusije u njihovim nastojanjima da 
ostvare demokratsko pravo na predstavljanje i političku participaciju. “Građani 
Bjelorusije zaslužuju živjeti u zemlji gdje će se poštivati njihove temeljne slobo-
de i ljudska prava, gdje vlada služi narodu i gdje su ljudsko zdravlje, sigurnost i 
ekonomski i društveni napredak nit vodilja svake aktivnosti države”.

IZ MEDIJA: LINK 1

5. studenog 

Tonino Picula dao je 3. studenog intervju za cr-
nogorske dnevne novine “Vijesti” te izjavio:
“Europska unija i njene institucije se de�nitivno 
ne miješaju u proces formiranja nove crnogorske 
vlasti. Već sam ranije istaknuo da je pohvalna de-
mokratska zrelost koju su pokazali crnogorski 
građani respektabilnim odazivom na izbore u 
ovim teškim uvjetima pandemije. Također, po-
zdravio sam i formiranje novog saziva Skupštine 
te smatram da treba nastaviti u takvom konstruk-
tivnom i pozitivnom duhu. Crna Gora je, unatoč 
nekim nedostacima, do sada odradila golem 
posao na putu prema članstvu u EU, što je nedav-
no honorirano i otvaranjem posljednjeg poglavlja 
u pregovorima. Bilo bi pogrešno ne iskoristiti do-
sadašnji institucionalni zamah za jačanje politič-
kog sustava.

IZ MEDIJA: LINK 1

Picula za Večernji list: 
Oko EU je "vatreni 
prsten"
7. rujan

Tonino Picula dao je 7. rujna veliki intervju za su-
botnje izdanje Večernjeg lista, Obzor, osvrnuvši 
se na unutarstranačke izbore te vanjskopolitičke 
teme. Istaknuo je važnost pozitivnog stava prema 
članstvu u EU-u koji bi trebao biti podloga pro-
duktivnoj suradnji Podgorice i EU-a. Dotakao se i 
nemira u Bjelorusiji, kontinuiranih turskih spore-
nja koji su i najveći izazov na vanjskim granicama 
EU-a, dok sukob oko potencijalno izdašnih izvora 
energenata ima sve naglašenije političke, sigurno-
sne i trgovinske aspekte. Naposljetku, dotakao se i 
teme SAD-a, kazavši kako su transatlantski 
odnosi bili temelj multilateralnog poretka, a SAD 
najbliži partner EU-u, te da bi Bidenova pobjeda 
mogla ponovno otvoriti zagušene kanale komu-
nikacije. 

IZ MEDIJA: LINK 1

24. studenog

Tonino Picula gostovao je u emisiji Otvoreno
Hrvatske radiotelevizije na temu 25. godišnjice 
Daytonskog sporazuma. “Ovoga trenutka treba 
reći da EU i dalje računa na BiH i posjet visokog 
predstavnika za zajedničku sigurnosnu i vanjsku 
politiku Josepha Borrella Sarajevu što je na neki 
način signal BiH-u da ako doista želi napredovati 
prema Uniji, mora prionuti na posao ozbiljnih re-
formi. I dolazak novoizabranog predsjednika Joea 
Bidena u BiH označava obnavljanje jedne vrste 
partnerstva između SAD-a i EU-a. Vjerujem da 
će on učvrstiti interese SAD-a prema ovom pro-
storu, da će ponuditi ruku suradnje Europskoj 
uniji. Ipak o tipu medijacije, za sada je prerano 
govoriti” dodavši da postoji i interes Kine, Rusije 
te Turske za situaciju u BiH.

IZ MEDIJA: LINK 1

Srbiji se smanjuje
prostor za manevriranje
14. rujna 
 
Tonino Picula gostovao je 14. rujna u emisiji “U 
mreži prvog” te u intervjuu objasnio kako će was-
hingtonski razgovori između predsjednika Vučića 
i bivšeg predsjednika Trumpa biti upamćeni 
mnogo više po kuriozitetima nego po političkom 
sadržaju koji bi determinirao završetak dijaloga 
između Beograda i Prištine. “Zapadni Balkan se 
često pamti kao prostor na kojem su se događale 
doista često turbulentne pa i nasilne promjene 
koje su rezultirale problemima s kojima se, narav-
no, morala nositi i Europska unija. Možda je situ-
acija na nekim dijelovima Balkana i predugo bila 
stabilna u smislu da nije dolazilo do nikakve tran-
zicije vlasti. Mislim da su građani Crne Gore viso-
kim odazivom na izbore prije svega htjeli promi-
jeniti unutrašnju političku sliku, a ne vanjskopoli-
tičku poziciju Crne Gore niti njenu orijentaciju 
koju je dosad ostvarila, kao što se time podrazu-
mijeva članstvo u NATO-u i uspješni pregovori s 
Bruxellesom. Nadam se da će se tome prilagoditi 
ne samo vanjska, nego i unutrašnja politika Crne 
Gore koju očekujemo po formiranju nove vlade.”
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http://toninopicula.com/iz-medija/video-and-audio/crna-gora-pred-zadatkom-zatvaranja-prvih/a3295
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VLADAVINA PRAVA U EUROPSKOJ UNIJI

ODNOSI EUROPSKE UNIJE I SJEDINJENIH DRŽAVA

Vladavina prava uvjet za EU sredstva Za sankcije kvali�cirana 
većina u EU!

Stanje u EU, afera Janaf i korupcija u RH

Trumpov poraz ne znači idilu Rezultati izbora u SAD-u

16. rujna 

Tonino Picula održao je 16. rujna govor na plenarnoj sjednici Europskog 
parlamenta posvećenoj stanju u Europskoj uniji, gdje se osvrnuo na govor koji je 
održala predsjednica Europske komisije Ursula von der Leyen. “EU odavno nije 
više eksperiment nego politička činjenica. Jedinstvena u povijesti. Međutim, EU je 
danas na raskrsnici. U prvim tjednima pandemije mnogi su pitali hoće li EU iz 
ove krize izaći ista, promjenjena ili neće ni izaći? U kratko vrijeme koronavirus je 
ugrozio baštinu EU-a izgrađenu proteklih desetljeća. Govorom o stanju Unije 
ponudili ste razloge za novi europski optimizam, kao dogradnju dogovora 
postignutog ljetos i velikog očekivanja građana, koji itekako osjećaju posljedice 
ekonomskih nedaća bez presedana u novije doba. Iskoristimo krizu, ostvarimo 
Zeleni plan, nastavimo proces digitalizacije, pokrenimo zdravstvenu uniju, 
uložimo više u znanost i istraživanja, oslanjajući se na jaku kohezijsku politiku. Na 
primjer, otoci su energetskom tranzicijom dokazali da mali pomaci mogu imati 
veliki učinak. Naš oporavak i rast moraju biti održivi, a isplata europskih sredstava 
utemeljena na vladavini prava. Jačajmo zajedničku vanjsku i sigurnosnu politiku 
kvali�ciranim odlučivanjem te obnovom politike proširenja zajamčimo snažniju 
Uniju u sve kaotičnijemmeđunarodnom okruženju.

6. listopada

Tonino Picula komentirao je u 
govoru na plenarnoj sjednici 
početkom listopada prioritete 
Europskog vijeća u odnosu na krizu 
na Nagorno Karabahu, sankcije 
bjeloruskom režimu i novi 
sedmogodišnji proračun EU. 
Zaključci su pozvali na spuštanje 
tenzija i potporu dijalogu u slučaju 
istočnog Mediterana, gdje EU mora 
braniti svoj suverenitet. 

“Kvali�cirano odlučivanje o 
sankcijama neophodno je u sve 
napetijim vanjsko-političkim 

22. rujna
 
Tonino Picula je u Intervjuu tjedna na Radio Sljemenu rekao da, što se tiče 
borbe protiv korupcije u Hrvatskoj, ne trebamo nadati se previše laskavim 
ocjenama „Europska unija nije samo zajedničko tržište i monetarna unija, 
već je prije svega zajednica vrijednosti. To su vrijednosti poput trodiobe vlasti 
i odvojenosti politike od pravosuđa. Predsjednica Europske komisije Ursula 
v.d. Leyen tek je posljednja u nizu koja inzistira na tome da se isplata 
sredstava iz europskih fondova poveže uz poštivanje tih vrijednosti. Europski 
parlament snažno podržava tu inicijativu, no odluku će o tome donijeti 
Europsko vijeće, u kojem sjede i lideri zemalja koje se upravo i propituje o 
kvaliteti i neovisnosti njihovog pravosuđa, slobodi medija. To su prije svega 
Mađarska i Poljska.“ Uzevši u obzir da Hrvatska spada među 
najkorumpiranije članice EU-a, Picula je ocijenio kako će o rezultatima borbe 
protiv korupcije ovisiti kako će Hrvatska kao država uopće funkcionirati. 

3. studenog

Tonino Picula za Večernji je list 3. 
studenog komentirao ishode 
američkih predsjedničkih izbora. 
“Po mom sudu, Biden će se gotovo 
potpuno okrenuti domaćoj agendi: 
suzbijanju epidemije, krizi, kao i 
naraslim socijalnim, društvenim i 
rasnim tenzijama u zemlji. S 
Bidenom bi došlo do vidljive 
promjene u općoj perspektivi kako 
Bijela kuća gleda na EU, pa time i 
na države članice.”

4. studenog 

Tonino Picula govorio je o aktualnostima američkih predsjedničkih izbora i 
rezultatima elektorskog sustava za N1 mrežu, emisiju Hrvatskoga radija U 
mreži prvog, za Večernji list te za videokonferenciju EP-a Novo poglavlje u 
odnosima EU-a i SAD-a. Tom je prilikom kazao: Pretpostavka je da bi za 
početak Biden EU i NATO tretirao kao partnere i suradnike. Morat ćemo biti 
vrlo obazrivi prema Amerikancima kao našim partnerima, kao prema zemlji 
koja je još uvijek dominantna, te bez obzira na probleme koji proizlaze iz 
politika sukobljenih političara, Europska unija ne smije odustati od suradnje 
sa SAD-om, ali ne smije odustati ni od borbe za svijet u kojem se zajednički 
problemi moraju rješavati dogovorno, a ne pod krilaticom America �rst, jer to 
ne bi bilo dobro za europski projekt koji prije svega počiva na konsenzusu, 
zajedničkim vrijednostima i poštivanju interesa.

prilikama u susjedstvu i globalno. 
Politički dogovor Vijeća nije �nale 
Višegodišnjeg �nancijskog okvira. 
Europski parlament je jasno 
komunicirao svoj mandat što se tiče 
iznosa i prioriteta. Parlament se 
mora uvažavati kao suzakonodavac. 
Vladavina prava kao preduvjet 
povlačenja sredstava i vlastita 
sredstva za oporavak u interesu su 
građana koju su nam dali direktan 
legitimitet”, rekao je u govoru. 

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/plenarne-sjednice/picula-vladavina-prava-uvjet-za-eu-sredstva/a3299
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/plenarne-sjednice/za-sankcije-kvalificirana-vecina-u-eu/a3313
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/plenarne-sjednice/za-sankcije-kvalificirana-vecina-u-eu/a3313
http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/picula-za-vl-trumpov-poraz-ne-znaci-idilu/a3327
http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/picula-o-rezultatima-izbora-u-sad-u/a3328


Ukidanje viza moglo bi 
pričekati do nakon
američkih izbora

Od SAD-a s
Bidenom očekujemo

zaokret u odnosima s EU

EU sa SAD-om opreznije no ikad9. listopada

Tonino Picula gostovao je u Newsroomu televizije 
N1 i komentirao posjet američkog državnog tajnika 
Mikea Pompea Hrvatskoj i najavu ukidanja viznog 
režima sa SAD-om. „Pitanje ukidanja viza 
hrvatskim državljanima sam postavljao otkad sam 
zastupnik u Europskom parlamentu svim 
američkim veleposlanicima koji su bili delegirani 
ovdje u Bruxelles. Uvjet je uvijek bio isti, da 
postotak odbijenih viza padne ispod tri posto. 
„Prošlog tjedna je EU pružila ruku zapadnom 
Balkanu. Europski ekonomski i investicijski plan je 
predstavljen. Sredstva namijenjena zapadnom 
Balkanu vrijede oko devet milijardi eura, uz 
investicijski potencijal veći od dvadeset milijardi“, 
rekao je Picula govoreći o planovima proširenja EU. 

14. studenog

U intervjuu za Glas Slavonije, Picula je analizirao 
rezultate izbora u SAD-u i snaženje odnosa s 
EU-om. "Govorimo li o samom izbornom procesu, 
koji je u SAD-u iznimno složen i opterećen 
institucionalnim konzervativizmom re�ektiranom u 
postojanju elektorskog sustava, možemo reći da je on 
protekao dosta uredno". Picula je ocijenio kako će 
SAD Hrvatsku i dalje percipirati u kontekstu 
njezinog članstva u Europskoj uniji i NATO savezu, 
kao i naše uloge u regiji jugoistočne Europe:

9. studenog 

Tonino Picula za N1 televiziju procijenio je što 
Unija očekuje od Joea Bidena. "Ako je suditi po 
pravoj poplavi čestitki koje su europski lideri poslali 
Joeu Bidenu, može se reći da je dobar dio političke 
Europe i dužnosnika EU-a odahnuo, da je ta 
promjena u SAD-u više nego dobrodošla. Bidenova 
pobjeda je odgovor na očekivanja europskih 
političara da će odnosi SAD-a s Bruxellesom 
vremenom postati daleko bolji nego što su bili 
tijekom četiri godine Trumpvog mandata". 
Naposljetku, govorilo se i o Iranskom nuklearnom 
sporazumu, za EU vrlo važnom sigurnosnom 
pitanju odbačenom proteklih godina.

Više novca, inicijativa i prilika za otočane
30. rujna

“Najviše o njezinu uspjehu govori činjenica da je 
svoje mjesto našla u novom Europskom zelenom 
planu, najvažnijem dokumentu za budućnost 
Europske unije u sljedećih trideset godina. Otočna 
energetska tranzicija u sljedećem sedmogodišnjem 
razdoblju može očekivati više novca, više inicijativa 
i više prilika za građane da se u nju uključe. 
Ponosan sam što danas više ne razgovaramo o 

IZ MEDIJA: LINK 1 IZ MEDIJA: LINK 1

IZ MEDIJA: LINK 1

IZ MEDIJA: LINK 1 LINK 2

IZ MEDIJA: LINK 1 LINK 2

ZELENA TRANZICIJA I OTOCI

Picula radi na Izvješću o korištenju kohezije za borbu 
protiv klimatskih promjena i zaštitu okoliša
3. prosinca 

Tonino Picula predstavio je 3. prosinca na 
Odboru za regionalni razvoj Europskog 
parlamenta nacrt svojeg Izvješća nazvanog 
„Kohezijska politika i regionalne strategije zaštite 
okoliša u borbi protiv klimatskih promjena“. 
„Naime, cilj kohezije je smanjiti razlike između 
europskih regija i regija u samim članicama Unije, 
a upravo su klimatske promjene jedan od uzroka 
povećanja razlika između regijama koje se 
kohezijskim mjerama pokušava smanjiti. Zato i jest 
jedino smisleno da se ulaže upravo u energetsku 

"To je perspektiva na koju SAD mora računati u 
odnosima s nama, ali i o kojoj mi moramo voditi 
brigu u odnosima prema SAD-u. Za očekivati je da se 
procesi poput ukidanja dvostrukog oporezivanja, koje 
je posebno osjetljiva tema za naše tehnološke 
kompanije, te ukidanje viznog režima, nastave i time 
završi dugogodišnja diskriminacija koju je Hrvatska, 
uz još neke članice Unije, nepravedno trpila.”

tranziciju i zaštitu okoliša, kako bi se jaz u razvoju 
smanjio tamo gdje je to najpotrebnije: u 
dostupnosti čiste energije i okoliša, koji su jedan od 
ključnih faktora u podizanju kvalitete života 
građana Unije. Vjerujemo kako tranzicija prema 
klimatskoj neutralnosti kako smo je zacrtali kroz 
Europski zeleni plan može biti uspješna samo ako je 
socijalna i pravedna i ne isključuje nikoga”. 
Također, u nacrtu izvješća pozdravljeno je i 
donošenje Splitskog memoranduma tijekom 
hrvatskog predsjedanja Unijom. 

6

otocima kao o slijepoj točki europskih politika i 
institucija, već o načinima kako najbolje europske 
alate i politike staviti na raspolaganje otočanima”, 
rekao je Picula u intervjuu koji je Slobodnoj 
Dalmaciji dao krajem rujna povodom Europskog 
zelenog plana i uloge hrvatskih otoka u europskoj 
energetskoj tranziciji.. U okviru programa Horizon 
2020 pokrenut je i NESOI (New Energy Solutions 
Optimised for Islands) koji će su�nancirati 60 
uspješnih projekata energetske tranzicije, 

mobilizirati više od 100 milijuna eura investicija u 
sektor te značajno doprinijeti smanjenju emisija 
stakleničkih plinova do 2023. godine. “Osobno kao 
zastupnik S&D-a i koordinator za vanjsku politiku, 
ulažem u ostvarenje¸ ciljeva energetske tranzicije 
velik trud i zbog činjenice da je energetska tranzicija 
i važan dio europske sigurnosne politike. Što smo 
manje ovisni o uvozu energenata, to smo i sigurniji”.

http://toninopicula.com/iz-medija/video-and-audio/ukidanje-viza-moglo-bi-pricekati-do-nakon/a3317
http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/picula-za-n1-eu-sa-sad-om-opreznije-no-ikad/a3331
http://toninopicula.com/iz-medija/internet-and-tisak/od-sad-a-s-bidenom-zaokret-prema-eu/a3336
https://euractiv.jutarnji.hr/euractiv/kohezija/tonino-picula-ulaganje-u-energetsku-tranziciju-trebalo-bi-postati-osnovom-kohezijske-politike-15034720?fbclid=IwAR3V13rZ-5xMdrvn2LHTLYUUX2p3kZpzC2YmT5WMSbC7A59Rr6rGJHHikNQ
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/iskoristimo-koheziju-za-borbu-protiv-klimatskih/a3339
https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/biznis/tonino-picula-zastupnik-u-europskom-parlamentu-trazimo-posebnu-proracunsku-liniju-za-otoke-kako-se-za-novac-ne-bi-morali-natjecati-s-kopnom-1048009
http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/vise-novca-inicijativa-i-prilika-za-otocane/a3308
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Ne povećamo li kapacitete,
nećemo iskoristiti Zeleni plan

Nove šanse za otočane 

Povećajmo sredstva za
energetsku tranziciju otoka!

2. listopad 
 
Tonino Picula dao je intervju za 
Glas Slavonije 3. listopada govoreći 
o europskim ambicijama Zelenog 
plana: “Europa mora iskoristiti 
potencijal zelene tranzicije i 
digitalne transformacije koje su 
ključne za postizanje ciljeva Zelenog 
plana. Stremi se kreiranju 
kolaborativnih podatkovnih centara 
koji će pomoći i u borbi protiv 
budućih zdravstvenih i sigurnosnih 
prijetnji, te etičkih aplikacija 
baziranih na umjetnoj inteligenciji, 
što u vrijeme fake newsa i deep 
fakesa predstavlja neslućeno 
relevantan izazov. O važnosti borbe 
protiv lažnih vijesti govori i 

31. listopada

Nakon 5. Foruma za čistu energiju otoka Europske unije, Picula je dao 
kratak intervju za Jutarnji list, osvrnuvši se na teme poput energetske 
tranzicije otoka, na rad Međuskupine za mora, otoke, rijeke i priobalna 
područja čiji je jedan od glavnih uspjeha osnivanje Tajništva za otoke 
Europske komisije i osiguravanje budžeta u svrhu razvijanja energetske 
tranzicije otoka.

Tom je prilikom kazao kako “otočani imaju speci�čna znanja o životu u 
uvjetima energetske oskudice, te mogu puno naučiti druge, a kako bi se 
uspješno implementirao pilot-projekt zelene tranzicije “vlast otočanima 
treba omogućiti što ravnopravnije okolnosti za život, to jest, uvjete za rad, 
obrazovanje, zdravstvenu skrb i dobru prometnu povezanost.”

IZ MEDIJA: LINK 1

IZ MEDIJA: LINK 1 LINK 2

činjenica da smo prošli tjedan u 
Europskom parlamentu konačno 
započeli s radom Posebnog odbora 
za borbu protiv stranih uplitanja u 
demokratske procese u EU i 
dezinformacija, u kojem ću aktivno 
sudjelovati kao član.” Picula je 
informirao kako su se povećali 
proračuni za programe kao što je 
Europski poljoprivredni fond, 
Digitalna Europa, Horizon Europe, 
resc-EU te SURE, koji u cilju imaju 
dugoročnu e�kasnost i održivost 
svih uključenih gospodarstava. 

27. listopada

Tonino Picula otvorio je 26. 
listopada peti Forum za čistu 
energiju EU otoka te ponovio 
zahtjev Europskog parlamenta da 
se Fond za pravednu tranziciju 
poveća na 25 milijardi eura, a da 
jedan posto i tog fonda bude 
namijenjeno isključivo otočnim 
zajednicama. Piculinim je 
akcijskim planovima i 
amandmanima na europski 
proračun osigurano �nanciranje 
Tajništva s četiri milijuna eura, a u 
sljedećoj bi fazi, s novih dva 
milijuna eura budžeta, trebalo ući 
usredotočeno na širenje zajednice 
otoka koji kreću u energetsku 

IZ MEDIJA: LINK 1

tranziciju. “Nakon tehničke pomoći 
od strane Tajništva i kreiranja 
vlastitih strategija prelaska na 
obnovljive izore energije, vrijeme je 
da otoci prepoznaju, osiguraju i 
provedu konkretne projekte 
energetske tranzicije. Gledajući u 
neposrednu budućnost, razvoj 
dugoročnog okvira i ubrzanje 
energetske tranzicije svih europskih 
otoka je možda najvažniji dio 
aktivnosti Međuskupine Europskog 
parlamenta i Tajništva za otoke”. 

http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/ne-povecamo-li-kapacitete-necemo-iskoristiti/a3311
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/povecajmo-sredstva-za-energetsku-tranziciju/a3323
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/jl-nove-sanse-za-otocane/a3326
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/nova-sansa-za-otocane-deset-nasih-otoka-u-pilot-projektu-energetske-tranzicije-15000866
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Kidalicu lažnih vijesti vidjelo više od sto tisuća mladih!

24. rujan 2020

Lokalna akademija za politički razvoj 
u Dubrovniku organizirala panel 
raspravu o odgovornom ponašanju i 
održivosti u vrijeme korone 

14. rujan 2020

U mreži prvog: Rasprava o 
sporazumu Srbije i Kosova iz EU 
perspektive

IZ MEDIJA: LINK 1

IZ MEDIJA: LINK 1

IZ MEDIJA:

LINK 1 LINK 2 LINK 3 LINK 4

LINK 5 LINK 6 LINK 7 LINK 8

LINK 9

EDUKATIVNA KAMPANJA

GOSTOVANJA, PANEL RASPRAVE, SASTANCI I SUSRETI

Ured Tonina Picule provodio je od sredine 
studenog do sredine prosinca projekt edukacije 
mladih o lažnim vijestima i dezinformacijama na 
društvenim mrežama, nazvan “Kidalica lažnih 
vijesti”, uz podršku  grupacije Socijalista i 
demokrata Europskog parlamenta. 

U tri kruga nagradnog natječaja, srednjoškolke i 
srednjoškolci, studentice i studenti su trebali 
pogledati edukativna video predavanja i panel 
diskusiju realizirane u suradnji s Muzejem lažnih 
vijesti i odgovoriti na pitanja, čime su se 
kvali�cirali za pobjedničko putovanje u Bruxelles 
kad to dopuste epidemiološke prilike, kao i za 
knjige na teme edukacije o medijima. 
Kampanja je bila iznimno uspješna, više od sto 

tisuća mladih ju je vidjelo na društvenim 
mrežama, uz velik broj prijava natjecatelja. 

Picula je povodom lansiranja kampanje izjavio: 
„Politika je središnja i najvažnija ljudska 
djelatnost, ona uređuje način na koji ćemo se 
obrazovati i o čemu ćemo učiti, kako ćemo se 
liječiti, kako ćemo trgovati, hoćemo li smjeti 
voljeti koga želimo. Zbog svih je tih razloga od 
presudne važnosti da političke i druge odluke 
donosimo na temelju provjerenih i potvrđenih 
činjenica i informacija. Zato smo pokrenuli 
projekt i nagradni natječaj 'Kidalica lažnih 
vijesti', jer lažne vijesti i dezinformacije u sve 
većoj mjeri utječu na građane. Uz to, zbog načina 
na koji algoritmi društvenih mreža ograničavaju 
građanima da vide i druge izvore informacija, 
dodatno su podložni manipulacijama“.

Čak osamdeset posto građana Hrvatske smatra 
da su lažne vijesti prijetnja demokraciji i u pravu 
su. Otvorena demokratska društva, kakvo želimo 
izgraditi i ojačati u Hrvatskoj, ovise o pristupu 
građana različitim vjerodostojnim 
informacijama kako bi mogli informirano 
sudjelovati u javnim raspravama i izraziti svoju 
volju kroz slobodne i poštene političke procese. 
Lažne vijesti delegitimiraju javne institucije, glas 

stručnjaka te digitalne i tradicionalne medije, 
otežavajući društvene raspravama temeljene na 
činjenicama. No, ideja Kidalice lažnih vijesti 
dijelom je inspirirana i njegovim članstvom u 
Posebnom odboru Europskog parlamenta za 
borbu protiv vanjskog uplitanja u demokratske 
procese u Europskoj uniji, te Akcijskim planom 
za borbu protiv dezinformacije, koji je objavila 
Europska komisija.

#KULTURADIJALOGA

#ODRŽIVABUDUĆNOST

#EU4OCEANS

22. rujan 2020

O vladavini prava u Temi dana 
HRT-a

24. rujan 2020

Konferencija Europske komisije

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/projekti-ureda/kidalica-laznih-vijesti/a3338
https://euractiv.jutarnji.hr/euractiv/eu-pitanja/tonino-picula-pokrenuo-natjecaj-za-srednjoskolce-i-studente-kidalica-laznih-vijesti-15033293
https://magazin.hrt.hr/681947/picula-pokrenuo-natjecaj-kidalicu-laznih-vijesti-za-srednjoskolce-i-studente
https://www.medijskapismenost.hr/kidalica-laznih-vijesti-nagradni-natjecaj-za-srednjoskolce-i-studente/
https://www.srednja.hr/novosti/kidalica-laznih-vijesti-nagradni-natjecaj/
https://www.srednja.hr/novosti/kidalica-2-novinarstvu-etici-laznim-vijestima-13-minuta/
https://www.srednja.hr/novosti/kidalica-3-online-alati-kidanje-laznih-vijesti/
https://studentski.hr/studenti/vijesti/borbom-protiv-laznih-vijesti-do-bruxellesa-rijesite-zadatke-i-osvojite-putovanje
https://www.tportal.hr/vijesti/clanak/lordan-prelog-lazne-vijesti-bujaju-poput-korone-posljedice-su-nesagledive-a-univerzalnoga-lijeka-nema-foto-20201128
http://toninopicula.com/iz-medija/video-and-audio/srbiji-se-smanjuje-prostor-za-manevriranje/a3297
http://toninopicula.com/iz-medija/video-and-audio/picula-o-stanju-u-eu-aferi-janaf-i-korupciji-u/a3306?fbclid=IwAR3eDP32jACR9wXZRSeaiiBBfuYeynwGWObHqDfmeLi1DAuIWSJgClVSbjc
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GOSTOVANJA, PANEL RASPRAVE, SASTANCI I SUSRETI

13. studeni 2020

Rasprava sa studentima Harvard 
European Law Association o 
izborima u SAD-u

16. studeni 2020

Otvaranje Konferencije o
održivosti u Crnom moru

25. studeni 2020

Govor o Izvješću o kohezijskoj 
politici i regionalnim strategijama 
zaštite okoliša 

27. studeni 2020

Europska podrška otocima na 
Greening the Islands konvenciji

17. studeni 2020

Govor na Općoj skupštini 
Federacije europskih malih otoka -i 
ESIN European Small Islands 
Federation

19. studeni 2020

Govor o proširenju EU, 
pregovorima s Albanijom i Sj. 
Makedonijiom na Praškom 
summitu

22. listopad 2020

SEARICA - Sastanak s 
povjerenikom Europske komisije za 
gospodarstvo, Paolom Gentilonijem, 
o utjecaju pandemije na otoke.

26. listopad 2020

Peti Forum za čistu energiju EU 
otoka - ponovljen zahtjev EP-a za 
povećanjem Fonda za pravednu 
tranziciju na 25 milijardi eura, a da 
jedan posto i tog fonda bude 
namijenjen isključivo otočnim 
zajednicama

Godišnja konferencija Akademije za 
politički razvoj usmjerena na 
ekonomske, političke i sigurnosne 
izazove s kojima se suočava EU 

14. listopad 2020

SEARICA - Otvorio konferencije 
Međuskupine za mora na teme 
potpora maritimnoj industriji i 
dobrim praksama uklanjanja otpada 
iz mora

IZ MEDIJA: LINK 1

7. prosinac 2020

Sastanak s novom crnogorskom 
vladajućom koalicijom 

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/picula-razgovarao-s-novim-politickim-vodstvom/a3341?fbclid=IwAR3TP6hSpNUfHEOjXzNOpHUsTon-SP2-z8v4gFFUmpoYFnE6Z1O7gyLno78
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